
Knauf Insulation vrea
sã reducã utilizarea
plasticului nou cu peste
25%, pânã în 2025

(Interviu cu Adrian Garofeanu, directorul general al
Knauf Insulation România ºi Bulgaria)

Reporter: Care este evoluþia pie-
þei pe care activaþi ºi ce perspective
are aceasta?

Adrian Garofeanu: Piaþa mate-
rialelor de izolaþii a înregistrat, în
2022, o creºtere de aproximativ
40% faþã de anul precedent, con-
form unui studiu Interbizz. Acestã
evoluþie a fost determinatã, pe de o
parte, de creºterea cererii pentru
materiale izolatoare, în special pen-
tru vata mineralã, iar pe de altã par-
te, de nivelul foarte mare al inflaþiei
care a afectat pieþele din întreaga
lume. Cu toate acestea, cererea a
scãzut în 2023 ºi se aºteaptã ca ace-
astã tendinþã sã continue cel puþin
ºi în primul semestru al anului
2024. Iar asta se datoreazã, în parte,
scãderii numãrului de autorizaþii de
construcþie emise ºi a indicelui lu-
crãrilor în construcþii, conform da-
telor Institutului Naþional de Stati-
sticã.

În ciuda acestor scãderi recente,
avem încredere cã piaþa materiale-

lor termoizolante va continua sã
creascã. Potenþialul imens al pieþei
construcþiilor din România repre-
zintã un factor cheie în aceastã per-
spectivã. În plus, existã o nevoie ur-
gentã de a stimula renovarea clãdi-
rilor la nivel naþional, pentru a re-
duce consumul de energie ºi a
îmbunãtãþi securitatea energeticã,
contribuind, totodatã, la reducerea
emisiilor de gaze cu efect de serã ºi
la stimularea economiei. Progra-
mele precum Pactul verde al Uniu-
nii Europene, Fit For 55, Valul de re-
novare ºi REPowerEU le oferã state-
lor europene finanþãri semnificati-
ve pentru promovarea clãdirilor efi-
ciente din punct de vedere energe-
tic. Mai mult, anunþul Ministerului
Investiþiilor privind lansarea unui
program pentru eficientizarea
energeticã a caselor unifamiliale, cu
o finanþare totalã de 1,1 miliarde
euro, este un pas semnificativ în di-
recþia potenþãrii acestei pieþe.

În contextul necesitãþii de a atin-

ge standardul nZEB ºi de a eficienti-
za energetic clãdirile, se estimeazã
o creºtere anualã de pânã la 10% a
pieþei materialelor de izolaþii în Eu-
ropa Centralã ºi de Est. Aceste per-
spective pozitive sugereazã cã, deºi
existã fluctuaþii temporare, piaþa
materialelor de izolaþii are potenþial
de creºtere pe termen lung, în spe-
cial în contextul accentului pus pe
eficienþa energeticã ºi sustenabili-
tate în construcþii.

Reporter: Cum au evoluat preþu-
rile din domeniu?

Adrian Garofeanu: În ceea ce
priveºte evoluþia preþurilor în do-
meniul materialelor de izolaþii, ace-
stea au cunoscut o dinamicã com-
plexã, în ultimii ani. Din a doua ju-
mãtate a anului 2022 ºi pânã în pre-
zent, au existat diverse provocãri.
Costul transportului ºi al materiilor
prime a crescut semnificativ, deter-
minând o creºtere automatã ºi a
preþului final de vânzare.

Situaþia economicã dificilã ºi de-

zechilibrele din industria materiale-
lor de construcþii au condus la o
scãdere a cererii pe piaþã ºi la o
contractare a pieþei de materiale de
construcþii în general, în special în
prima jumãtate a anului curent.
Aceºti factori au pus o presiune su-
plimentarã asupra scãderii preþuri-
lor pentru a face produsele mai ac-
cesibile.

În ciuda acestor provocãri, echipa
Knauf Insulation a depus eforturi
constante pentru a se adapta la
aceastã situaþie. Compania a conti-
nuat sã ofere produse de înaltã cali-
tate clienþilor sãi ºi a susþinut în
mod consecvent partenerii de afa-
ceri locali. Astfel, în contextul fluc-
tuaþiilor complexe ale preþurilor ºi
cererii, ne-am concentrat pe prote-
jarea preþului final, astfel încât sã fie
cât mai puþin resimþit de clienþii
noºtri.

Reporter: Ce strategie abordaþi
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pentru a îndeplini condiþiile de me-
diu ºi de sustenabilitate?

Adrian Garofeanu: Ne concen-
trãm pe inovare continuã pentru a
ne rafina produsele fabricate cu
tehnologia ECOSE®, cu un coefi-
cient de transfer termic cât mai
mic, în aºa fel încât sã securizeze o
eficienþã energeticã optimã. Porto-
foliul nostru este complex ºi cu-
prinde vatã mineralã de sticlã ºi
vatã mineralã bazalticã, precum ºi
accesorii pentru termosistem ºi
acoperiºuri înclinate, inclusiv siste-
mul Homeal LDS pentru mansarde,
fiind unul dintre cele mai cunoscu-
te de pe piaþã.

Produsele noastre contribuie la
economisirea de energie, la redu-
cerea emisiilor de carbon ºi la con-
strucþia unor clãdiri mai eficiente
din punct de vedere energetic. Iar
pentru a reduce impactul asupra
mediului, analizãm cu atenþie toate
aspectele produselor noastre, de la
soluþiile pe care le dezvoltãm pânã
la ambalajele utilizate. Ne-am an-
gajat sã reducem utilizarea plasti-
cului nou cu peste 25% pânã în
2025, ca parte a strategiei noastre
de reducere a amprentei ecologice
ºi de promovare a sustenabilitãþii.

Reciclarea este un alt element
fundamental al economiei circula-
re, iar noile noastre ambalaje au
fost proiectate pentru a simplifica ºi
eficientiza acest proces ºi pentru a-l

face mai economic. Totodatã,
prin reducerea numãrului de cu-
lori utilizate pe ambalaje, am
reuºit sã minimizãm impactul
asupra mediului.

Prin intermediul iniþiativei noa-
stre "Gândim strategic, reducem
cerneala!", nu doar ne îndeplinim
angajamentele privind sustena-
bilitatea, ci ºi sã ajutãm clienþii ºi
partenerii din industrie sã urme-
ze aceeaºi cale ºi sã-ºi atingã pro-
priile obiective de sustenabilita-
te.

Reporter: Din ce zonã vine ce-
rerea cu preponderenþã?

Adrian Garofeanu: Furnizãm
vatã mineralã pentru o serie im-
portantã de proiecte rezidenþia-
le, precum ºi pentru centre logi-
stice sau magazine de bricolaj de
la nivel naþional. Câteva exemple
de proiecte la care am livrat solu-
þii în acest an sunt Aeroportul de
la Oradea, VGP Park Braºov,
X-city Tower Timiºoara ºi multe
altele.

Cele mai bine vândute produse
din portofoliul nostru sunt cele
destinate termoizolãrii pereþilor
exteriori (termosistem cu vatã
mineralã bazalticã) ºi termoizolã-
rii la interior (mansarde, pereþi de
compartimentare), pentru care
avem produse ºi sisteme special
create ºi dedicate segmentului
rezidenþial.

Reporter: Ce cifrã de afaceri aþi
avut în primele nouã luni ale

anului ºi ce estimãri aveþi pentru
întreg 2023?

Adrian Garofeanu: Am încheiat
2022 cu o cifrã de afaceri de 140 de
milioane de lei ºi estimãm cã nivelul
cifrei de afaceri pentru 2023 se va si-
tua aproximativ la acelaºi nivel ca
anul trecut.

Reporter: Ce capacitate de produc-
þie aveþi? Cât din producþie merge la
export ºi unde?

Adrian Garofeanu: În luna martie a
anului trecut, Knauf Insulation a deve-
nit oficial proprietarul fostei fabrici de
vatã mineralã Gecsat S.A. din Târnã-
veni, judeþul Mureº. Iniþial, am investit
peste 4 milioane de euro în moderni-
zarea ºi retehnologizarea fabricii exi-
stente, cu scopul de a începe în luna
iulie 2022 producþia de vatã mineralã
cu tehnologia ECOSE®, iar începând
cu luna decembrie a anului trecut, pe-
ste 70% din vânzãrile de vatã minera-
lã de sticlã pe piaþa din România erau
acoperite de producþia localã.

Actual, peste 95% din producþia lo-
calã este livratã pe piaþa din România,
restul deservind pieþele din jur (Unga-
ria ºi Moldova).

Concomitent, dupã obþinerea tutu-
ror avizelor necesare, în ianuarie 2023
am dat startul construcþiei noii unitãþi
de producþie din Târnãveni, ce urme-
azã sã fie finalizatã ºi pusã în funcþiu-
ne în 2024 ºi care reprezintã cea mai
mare investiþie a Knauf Insulation din
Europa Centralã ºi de Est. Capacitatea
de producþie a noii fabrici din Târnã-
veni va fi de peste 75.000 de tone de

vatã mineralã, iar dupã finalizarea
investiþiei, prin aceastã producþie
urmãrim sã satisfacem cererea in-
ternã de pe piaþa din România, dar
ºi sã servim pieþele din Europa Cen-
tralã ºi de Est.

Reporter: Cum apreciaþi piaþa
construcþiilor ºi imobiliarelor? Con-
sideraþi cã ne apropiem de o crizã
în domeniu?

Adrian Garofeanu: Într-adevãr,
asistãm la o stagnare în ceea ce pri-
veºte investiþiile ºi cererea de mate-
riale de construcþii, iar acest lucru
se întâmplã atât în Europa de Est,
cât ºi în regiunile Centrale ºi de
Vest. Specific pentru piaþa din
România este perioada de aºtepta-
re pentru investiþiile în domeniul
rezidenþial sau non-rezidenþial. Cu
toate acestea, existã proiecte care
continuã, cum ar fi centrele logisti-
ce sau supermarketurile.

Echipa Knauf Insulation este
încrezãtoare cã piaþa materialelor
de construcþii va evolua. Ba mai
mult, se estimeazã cã în Europa de
Est piaþa materialelor de izolaþii va
înregistra o creºtere de aproximativ
4% pânã la 6%, având în vedere ac-
centul pus pe eficienþa energeticã
ºi implementarea standardelor
pentru clãdiri cu consum energetic
aproape zero (nZEB).

Reporter: Mulþumesc!
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